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Institutmøde den 23. maj 2022 

 

Vigtige deadlines 
• 1. november 2022: Frist for opdatering af Pureprofiler 
• 15. november 2022: Frist for aflevering af skriftlige eksamensopgaver (både til ordinær eksamen 

og reeksamen). Opgaverne sendes til Jane KP (jakp@sam.sdu.dk) 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Dagens punkter 
• Status ift. Esbjerg v/ Bugge og Ulrike 

o Arbejdsgruppen har forfulgt to forskellige spor: 
 Tilrettelæggelsen af en studieordning (uddannelsesspor) 

• Proces: Brainstorm og input fra forskellige kolleger på Aalborg og Køben-
havns Universitet (bl.a. Carina Risvig Hamer) (jf. de oplæg, der har været 
meldt ud om bl.a. gruppearbejde, case-based learning, samarbejde med 
omverden, ”politikuge”. Alle interesserede er velkomne til oplæggene. 
Skriv i så fald mail til Bugge) 

 Kontakt til de forskellige aktører i omverdenen (”Esbjergturné”): 
• Varde, Esbjerg og Fanø Kommuner  
• Syd og Sønderjyllands Politi 
• Sydvestjysk Sygehus 
• Advokatfirmaet Kirk & Larsen 
• Det Faglige Hus (fagforening, a-kasse m.m.) 
• Education Esbjerg (interesseorganisation) 
• Skattestyrelsen, Energistyrelsen o.a. styrelser 

o Alle er vildt glade for, at uddannelsen kommer til byen (citat: 
”Byen er stolt over, at jura kommer til Esbjerg!”) 

o Det er de højeste herrer, der tropper op til møderne  
o Mange vil gerne bidrage  

 Arbejdsgruppen afholder møder indtil sommerferien 
 Den nye studieordning vil lægge sig op ad vores nye BA-studieordning (Fremti-

dens jurauddannelse) 
o Gruppen har travlt, da de primo juni skal på seminar i Nyborg og have fastlagt en pæda-

gogisk ramme og en studieordning. Disse vil senere blive forelagt instituttet  
 

• Rektors besøg på Juridisk Institut: Hvilke refleksioner gav besøget anledning til?  
o Det var fint at høre om de overordnede tendenser (bl.a. små ungdomsårgange og kon-

kurrencen med Aarhus Universitet ift. at fange de studerende) 
 Vi blev dog ikke helt klogere, ift. om tendenserne kommer til at ændre noget i 

vores hverdag/arbejde 
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o Vi savnede stillingtagen til økonomien ift. uddannelsen i Esbjerg – i betragtning af, at vi 
har fået pålagt denne opgave 

o Det var interessant at høre, at UNItestkonceptet ikke giver det resultat, som man gerne 
vil have. Instituttet har flere gange kritiseret testen, og det kunne være en ide at tage 
denne kritik op igen 

o Ifølge Ulrike er frafaldet på HA(jur.) et problem. Der er stort frafald i starten af uddan-
nelsen (og de sidste to årgange blev optaget udelukkende på baggrund af UNItesten). Vi 
har også en årgang med et frafald på hele 50 %  

o Det var interessant at høre om fundinglandskabet (at vi skal til at tænke mere i specifikke 
emner m.m.) 

 
• Kroman-Reumert-legatet v/ Nina 

o Kromann-Reumert har et legat på op til 40.000 kr., der kan søges til specialestude-
rende. Ingen fra SDU har hidtil søgt. Der er frist den 15. september og den 15. februar. 
Læs mere på https://kromannreumert.com/karriere/jurastuderende/soeg-kromann-
reumert-legatet 
 

• Procedurekonkurrencen v/ Bugge 
o Kristina og Bugge ønsker at give stafetten videre. Har man lyst til at fortsætte det – evt. 

videreudvikle konceptet – er man velkommen til at kontakte Hanne, Bugge eller Kristina  
o Louise Elmbo er stadig koordinator ift. alt til praktiske 

 

Nyt fra uddannelsesområdet v/ Ulrike 
• Der efterlyses stadig en dimittendtaler fra cand.merc.(jur.). Meld endelig ind, hvis I kender no-

gen 
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